



دبي لخدمات الملاحة الجوية
DUBAI AIR NAVIGATION SERVICES

--Press Release--

3rd batch graduates unique professional development program in the Aviation Sector

Dubai, UAE, 25th October 2016: In line with its Corporate values of “Think Ahead” and “Grow Together” that underpin its vision of “Transforming the Sky”, Dubai Air Navigation Services (dans); the leading air navigation services provider for Dubai and the Northern Emirates, celebrated the graduation of a new batch of graduates from its unique “Development Program” for the third year in its occurrence.

The development program is designed to develop employee skills through providing an enhanced learning experience that delivers necessary competencies required to support growth and career advancement in the Air Traffic Management sector. The newly graduated batch comprised of a group of 9 employees from various departments across the organisation such as; Aeronautical Information Management, Air Traffic Control and Air Traffic Management Systems, who successfully completed the “Sun” and “Water” programs. Named after the elements of nature; the “Sun” program aims at training and developing employees to grow into holding team leader positions within the organisation, while the “Water” program strives to equip and up skill its participants with the necessary knowledge and expertise to become the future supervisors in the business.

The development program in dans has been devised by internal expertise in the organisation and it offers; training courses, mentoring, job shadowing, networking opportunities, secondment in other departments as well participation in CSR initiatives. Candidates in the program are selected based on nominations from their line managers and undergo thorough assessments prior to their selection. In addition, an integral part of the program is to drive collaboration with leading entities in the UAE, and the program has experienced support from organisations such as Dubai Hospital and Bait Al Khair. The program that inaugurated in 2014 to develop the future leaders in the Air Traffic Management sector, has witnessed the graduation of a total of 43 employees until date, out of which 40% have been promoted to higher managerial positions.

During the ceremony attended by the deputy CEO of dans, Mr.Ibrahim Hussein Ahli, graduates of the Sun program- Alya Al Darmaki, Johan Lauber, Ali Al Tamimi, Mohammed Al Krounz and

Faisal Fayis, in addition to; Awadh Ahmed, Anish Varghese, Medhat Mashaal & Fabrice Vallotton from the “Water” program were awarded their graduation certificates.

In addition to the Sun & Water programs that focus on enhancing managerial competencies, the program also provides a bespoke technically oriented program geared towards Air Traffic Service Engineering professionals (ATSEP), as they play a pivotal role in enhancing the vitality of the air navigation services provided by the organisation. The ATSEP development program is divided into 3 phases over the course of 18 months, that provide the technical expertise and knowledge to engineers crucial for the integration of engineers in the work environment. The initial phase focuses on familiarisation into the airport environment, safety standards, human factors and aviation regulations. Phase 2 of the program taps into concepts of surveillance, while the 3rd phase focuses on navigation aids and systems. Engineers Adel Al Salami and Saleh Al Obeidli successfully completed the ATSEP development program launched for the first time and have been integrated into the work force in dans.

Dubai Air Navigation services (dans) is the air navigation services provider that manages the Dubai and Northern Emirates airspace. dans also provides air navigation services for airports and numerous prestigious airlines, including the World’s busiest airport in terms of international passenger numbers-Dubai International Airport(DXB).

--END--

Editor Notes:

For more information on the National Development program, please visit: www.dans.gov.ae

dans

دبي لخدمات الملاحة الجوية
DUBAI AIR NAVIGATION SERVICES

--خبر صحفى--

تخرج الدفعة الثالثة من برنامج تنمية المهارات الفريد من نوعه في قطاع الطيران

دبي، الإمارات العربية المتحدة، 25 أكتوبر 2016: تماشياً مع قيم مؤسسة دبي لخدمات الملاحة الجوية – مزود خدمات الملاحة الجوية الرائد والرسمى لإمارة دبي والإمارات الشمالية – والتي تضم شعارها "التفكير للمستقبل" و "النمو معاً" الذين يعززان رؤيتها من أجل "الارتقاء بأجواء السماء"، احتفلت المؤسسة بتخريج دفعة جديدة من المشاركين في برنامجها الفريد من نوعه لتنمية المهارات للعام الثالث على التوالي.

وقد صُمم برنامج تنمية المهارات لتطوير مهارات الموظفين من خلال تزويدهم بتجربة تعليمية معززة تمنحهم الكفاءات الضرورية اللازمة لدعم النمو والتقدم المهني في قطاع إدارة الملاحة الجوية. وتتكون الدفعة الجديدة للخريجين من مجموعة من 9 موظفين من مختلف إدارات المؤسسة؛ مثل إدارة معلومات الطيران، والملاحة الجوية وأنظمة إدارة الحركة الجوية، والذين نجحوا في استكمال برنامجي "الشمس" و "الماء" وهي أسماء مستوحاة من عناصر الطبيعة حيث يهدف برنامج "الشمس" إلى تدريب وتطوير الموظفين ليشغلوا مناصب قيادية داخل الشركة، بينما يهدف برنامج "الماء" إلى تزويد المشاركين فيه بالمعرفة والخبرات اللازمة لزيادة مهاراتهم ليشغلوا مناصب "المشرفين" في المستقبل.

لقد قام فريق التدريب المختص بإعداد برنامج تنمية المهارات لدى المؤسسة والذي يقدم دورات تدريبية وإرشاد وتدريب عملي على الوظائف، وفرص لبناء وتطوير العلاقات، والانتداب في الإدارات الأخرى وكذلك المشاركة في مبادرات المسؤولية الاجتماعية للمؤسسة. يتم اختيار المرشحين في البرنامج بناءً على ترشيحات من مدراءهم المباشرين ويخضعون لعمليات تقييم دقيقة قبل اختيارهم. بالإضافة إلى ذلك، يضم البرنامج جزءاً مهماً يهدف إلى التعاون مع الجهات الرسمية الكبرى في دولة الإمارات العربية المتحدة، وقد حصل البرنامج على دعم من شركات كبرى مثل مستشفى دبي ومؤسسة بيت الخير. افتتح البرنامج في عام 2014 لتطوير مهارات قادة المستقبل في قطاع إدارة حركة الملاحة الجوية، وقد بلغ إجمالي عدد الخريجين في البرنامج 43 موظفًا حتى تاريخه، تمت ترقية 40% منهم إلى مناصب إدارية عليا.

ولقد أقيم الاحتفال بحضور السيد إبراهيم حسين أهلي، نائب رئيس المؤسسة، والذي تم فيه توزيع شهادات التخرج على خريجي برنامج "الشمس": علياء الدرهمي وجوان لوبر وعلي التميمي ومحمد الكرونز وفصيل فايز، بالإضافة إلى عوض أحمد وأنيس فارغيز ومدحت مشعل وفابريس فالوتون من برنامج "الماء".

ويلعب مهندسو الملاحة الجوية دوراً محورياً في تعزيز حيوية خدمات الملاحة الجوية التي تقدمها المؤسسة بصورة فعالة وآمنة وسريعة، ولذلك يوفر برنامج تطوير المهارات برنامجاً تدريبياً تقنياً

مخصص لهم تم اطلاقه للمرة الأولى، هذا وبالإضافة الى برنامجي الشمس و الماء الذين يركزان على تعزيز المهارات الإدارية فقط. وينقسم هذا البرنامج التقنى إلى 3 مراحل على مدى 18 شهراً، مما يوفر للمتدربين الخبرة والمعرفة الفنية اللازمة لدمجهم في بيئة العمل. وتركز المرحلة الأولى على تعريف المتدربين ببيئة المطارات، ومعايير السلامة، والعناصر البشرية وتشريعات الطيران. وتتناول المرحلة الثانية من البرنامج مفاهيم المراقبة الجوية، بينما تركز المرحلة الثالثة على الوسائل المساعدة والأنظمة في الملاحة الجوية. وللمرة الأولى استكمل كل من المهندس عادل السلامي والمهندس صالح العبيدي بنجاح برنامج التطوير التقنى واستطاعا الاندماج في القوى العاملة بالشركة.

تعد مؤسسة دبي لخدمات الملاحة الجوية (دانز) المزود الرسمى لخدمات الملاحة الجوية الذي يقوم بإدارة المجال الجوي لكل من دبي و الإمارات الشمالية. كما تقدم المؤسسة خدمات الملاحة الجوية إلى سلطات المطارات والعديد من شركات الطيران المرموقة، بما في ذلك مطار دبي الدولي الذي يعد المطار الأكثر استخداماً في العالم من حيث أعداد المسافرين الدوليين.

--النهاية--

ملاحظات المحرر:

لمزيد من المعلومات حول برنامج تنمية المهارات الوطنية، يرجى زيارة الموقع التالي:
www.dans.gov.ae